

Еженедельник новостей МДС, 13-17 апреля IBC Weekly News, April 13-17, 2020

14 апреля

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков внес **предложения по содействию бизнесу в условиях ЧП** на [онлайн-заседании Бизнес Кенеша](#). Это содействие в импорте комплектующих для отечественных компаний, а также в экспорте их продукции; беспрепятственное передвижение транспорта и сотрудников предприятий внутри страны при соблюдении необходимых норм; принятие беспрецедентных мер по поощрению новых инвестиций.

В [сборнике справочной информации](#) для работы в условиях карантинных мер на нашем сайте мы **публикуем необходимые документы и ссылки**. Информация постоянно обновляется.

Объявления

Казахстанской стороной **принято решение о возобновлении [пропуска грузовых транспортных средств](#)** через казахстанско-кыргызскую государственную границу.

На КПП «Иркештам» на кыргызско-китайской границе **[утвержден особый алгоритм работы](#)**, сообщили в Государственной таможенной службе.

Правительство завершает разработку **[второго пакета антикризисных мер](#)**. Планируется выделить порядка **14 млрд сомов на поддержку предпринимателей**.

Новости членов МДС

Айгерим Омокеева назначена генеральным директором [ОсОО «Аджи Сервис»](#). Искренне поздравляем Айгерим Темирбековну и желаем ей оптимизма, новых идей и возможностей.

Члены МДС вносят свой вклад в борьбу с коронавирусом. На прошлой неделе:

[ОАО "Оптима Банк"](#) оказало гуманитарную

April 14

IBC Executive Director Askar Sydykov **announced IBC anti-crisis proposals** at the [Business Kenesh online meeting](#). IBC voiced the following issues: assistance in the import of necessary components for domestic production companies, as well as in the export of their products; unimpeded movement of goods, equipment and workers of enterprises, subject to the standards of epidemiological safety, within the country; taking unprecedented measures to encourage new investments.

On our website, we publish [reference information \(documents and links\)](#) related to the current situation in the country. The information is constantly updated.

Announcements

Kazakhstan resumes [the passage of freight vehicles](#) through the **Kazakh-Kyrgyz state border**.

At the **Irkeshтам checkpoint on the Kyrgyz-Chinese border**, a [special operation algorithm](#) has been approved, the State Customs Service said.

The Government is finalizing [the second package of anti-crisis measures](#). The government plans to allocate about **14 billion soms to support businesses**, said Deputy Prime Minister Erkin Asrandiev.

News from IBC members

Aigerim Omokeeva has been appointed General Director of [Aji Service LLC](#). We sincerely congratulate Aigerim Temirbekovna and wish her optimism, new ideas and opportunities.

The IBC members are contributing to the fight against coronavirus. During last week:

[Optima Bank OJSC](#) provided humanitarian assistance to **medical institutions in the south**

помощь **медицинским учреждениям на юге Кыргызстана**, где выявлено наибольшее количество инфицированных коронавирусом. Банк закупил спецодежду, респираторы и кислородный концентратор для медперсонала.

[Строительная компания «Авангард Стиль» перевела 1 млн. сомов](#) на счет борьбы с вирусом COVID-19. Деньги поступили в штаб борьбы с пандемией в **Кочкорский район Нарынской области**. В приоритете компании обеспечение безопасности жителей построенных домов. Комендатуре Бишкека переданы средства защиты и смартфоны.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **13-17 апреля**:

Депутаты ЖК одобрили поправки, позволяющие проводить оперативные [госзакупки в режиме повышенной готовности](#).

Отечественные предприниматели смогут [экспортировать защитные маски](#) и респираторы немедицинского назначения в государства – члены ЕАЭС

ЖК одобрил передачу функций по [сбору и администрированию страховых взносов](#) в ведение ГНС

Утверждена [Типовая инструкция по делопроизводству](#) в Кыргызской Республике

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **13-19 апреля**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

Спасение бизнеса и людей. [Планы правительства Кыргызстана](#) на ближайшее время

Кыргызстан [получит \\$456 млн помощи](#) от финансовых институтов для поддержки экономики

Возобновлен [пропуск грузовых транспортных средств](#) через кыргызско-казахстанскую границу

Как проживают [карантин онлайн](#) казахстанские компании?

Как будут проходить [грузы из Китая на «Иркештаме»](#), рассказала Таможенная служба

[Антикризисный план правительства](#). Бизнесу

of **Kyrgyzstan**, where the largest number of infected with coronavirus was detected. The bank purchased workwear, respirators and an oxygen concentrator for medical staff.

[The Avangard Style Construction Company](#) transferred **one million soms** to the fight against the COVID-19 virus to the centers to fight the pandemic in the **Kochkor district of the Naryn oblast** to ensure the safety of residents of the newly built houses. The company also donated protective equipment and smartphones to the Bishkek Commandant's Office.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **April 13-17, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

The Parliament deputies approve amendments to allow [rapid public procurement in high alert](#)

Domestic entrepreneurs will be able [to export face masks](#) and non-medical respirators to the EAEU member countries

Parliament approves the transfer of functions for the [collection and administration of insurance premiums](#) to the State Tax Service

[Standard Instruction for Office Work](#) in the Kyrgyz Republic approved

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **April 13-19, 2020** on economy, business and investment.

In this issue:

Saving business and people. [Kyrgyz government plans](#) for the near future

Kyrgyzstan will receive [\\$456 million from financial institutions](#) to support the economy

[Passage of freight vehicles](#) across the Kyrgyz-Kazakh border resumed

COVID-19 in Kyrgyzstan: The time has come for [crisis management](#)

How do Kazakhstan companies [live quarantine online](#)?

The Customs Service said how [cargo from China will go to Irkeshtam](#)

[Anti-crisis government plan](#). Business was not offered anything to survive

The richest man in the world [earned \\$24 billion](#)

не предложили ничего для выживания
[\\$24 миллиарда заработал на коронавирусе](#)
самый богатый человек в мире
[Кризис как стимул для развития](#)
взаимодействия в Центральной Азии

Мы подготовили [обзор по ситуации с коронавирусом за 16-20 апреля в нашей стране, регионе, ЕАЭС и в мире.](#)

В этом выпуске:

Стала известна [стоимость анализов на COVID-19](#) в частной лаборатории
На спецсчет Минздрава [поступило 129 млн сомов](#)

[Запущена онлайн-система](#) получения пропусков для жителей Оша и Джалал-Абада
Сайт для [отслеживания денег на счете](#) по борьбе с COVID-19 создан в Кыргызстане
В Узбекистане карантин из-за коронавируса [продлен до 10 мая](#)

ЕАЭС освобождает от [импортных пошлин ряд товаров](#)

Власти Японии [раздадут своим жителям деньги](#) из-за эпидемии — каждому по \$1000

[on coronavirus](#)

[Crisis as an incentive for the development of interaction in Central Asia](#)

We have prepared a [review on the situation with Covid-19 \(April 16-20\) in our country, region, EAEU, and in the world.](#)

In this issue:

[The cost of COVID-19 tests](#) in a private laboratory has become known

The special [account of the Healthcare Ministry](#) receives 129 million soms
[Online pass system for residents](#) of Osh and Jalal-Abad have been launched

A site for [tracking money on an account to combat COVID-19](#) created in Kyrgyzstan
Coronavirus [quarantine extended in Uzbekistan](#) until May 10

EAEU [exempts a number of goods](#) from import duties

Japanese authorities [will distribute money to their residents](#) because of the epidemic – almost \$1000 each



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.